Tung Chung Catholic School (Secondary Section) 東涌天主教學校(中學部)



School Profile 學校概覽 2021

ted Georg Galital's School

	11	1.7.2		and the	121 121
	ज्यान्त्र का क्या का	र्व ने ने ने न्ये ने न्ये ने		The last	10 AN
		य मन्य न न न बाबाबा व व			11 AL AL AL AL
	J.	1- 3al		The first of the	(a) (3) (4)
	A.	वित्य किंत्र वित्य के किंत के किंत के किंत के कि			2) 10 E
	東涌天主教學校		5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5 5		
	1				
-	秋野				
I					
Inne	33			IJ	

12

Five Core Values of Catholic Education 天主教教育五大核心價值

As a Catholic school, we are determined to inculcate the values of Truth, Justice, Love, Life and Family in our students to prepare them for their life and future responsibilities.

我們是天主教學校,培育學生追求真理,秉持公義,實踐愛德,珍惜生命,愛護家庭。

School Mission 辦學使命

Each student is an individual who is deserving of respect, fairness and understanding. School experience should provide opportunities for each child to do his or her best.

Our students are nurtured in a respectful and loving environment. Our education enables each student to become a well-educated and productive adult able to cope with the ever-changing world.

每個學生都有價值,並擁有至少一方面的天賦才能,有待發揮及欣賞。我們的學生充滿自信,能愉快學習,發揮專長,樂觀積極,熱愛社群,關心國家。

Spiritual Development in Catholic Education 天主教教育

To accomplish the mission of Catholic education, we guide our students in developing a moral outlook on life in accordance with the Gospel of Christ and the essence of the traditional Chinese culture. We nurture our students to be wholesome in body, mind and soul, to have good moral values and to dare to innovate, to love others as themselves, and to be good citizens for life, capable of discerning right from wrong and showing moral courage.

為達成天主教會使命,本校按照基督福音啟示和我國文化精粹,培養學生成為身心 健康、品味高尚、勇於創新、愛人如己、明辨是非、具道德勇氣,以及盡責的良好 公民。



The school Music Ministry glorifies God by singing liturgical songs in religious assemblies.

學校聖詠團於宗教集會中歌詠。

Orientation camp of Catholic Society 天主教同學會迎新營





Students receive blessings from Our Father.

同學領受天主的祝福。

School Profile

學校概覽

Teaching Staff Information (including School Head) in the 2021/2022 School Year 2021/2022 學年教師資料(包括校長)					
Number of teaching posts in the approved establishment 核准編制教師職位數目	74				
Total number of teachers in the school 全校教師總人數	81				
Qualifications and professional training 學歷及專業培訓	(% of teaching staff) (佔全校教師人數百分比)				
Teacher Certificate / Diploma in Education 教育文憑	93%				
Bachelor Degree 學士	100%				
Master/ Doctorate Degree or above 碩士、博士或以上	36%				
Special Education Training 特殊教育培訓	27%				
Years of Experience 年資	(% of teaching staff) (佔全校教師人數百分比)				
0 - 4 years 0 至 4 年	21%				
5 - 9 years 5 至 9 年	10%				
10 years or above 10 年或以上	69%				

2021-2022 Class Structure班級結構						
S1中一	5(校本6班)					
S2中二	5(校本6班)					
S3中三	5(校本6班)					
S4中四	5					
S5中五	5					
S6中六	5					

Subjects Offered in 2021/2022 School Year 2021/2022學年開設科目

Subjects科目	S1 中一	S2 中二	S3 中三	S4 中四	S5 中五	S6 中六	
Chinese Language中國語文		С	С	С	С	С	
GCSE Chinese for NCS Students 综合中等教育證書考試 (中文)				С	С	С	
Putonghua 普通話	С	С	С				
English Language 英國語文	E	E	E	E	E	E	
Mathematics 數學	C/E	C/E	C/E	C/E	C/E	C/E	
Life and Society 生活與社會	С	С					
Liberal Studies 通識教育					С	С	
Citizenship and Social Development 公民與社會發展				С			
Ethics and Religious Studies 倫理與宗教	С	С	С	С	С	С	
Chinese History 中國歷史	С	С	С		С	С	
History 歷史			С	С	С	С	
Geography 地理			С	С	С	С	
Computer Literacy 普通電腦	С	С	С				
STEM	C/E	C/E					
Science 科學	C/E	C/E					
Physics 物理			C/E	C/E	C/E	C/E	
Chemistry 化學			C/E	C/E	C/E	C/E	
Biology 生物			C/E	C/E	C/E	C/E	
Music音樂	C/E	C/E	C/E				
Visual Arts 視覺藝術	C/E	C/E	C/E	С	С	С	
Physical Education 體育	С	С	С	С	С	С	
Home Economics 家政		С	С				
Life Education 生活教育		С	С	С			
Mathematics (Extended Part Module 1) 數學(延伸單元一)				C/E	C/E	C/E	
Information & Communication Technology 資訊及通訊科技				С		С	
Economics 經濟				С	С	С	
Business, Accounting & Financial Studies 企業、會計與財務概論				С	С	С	
Tourism and Hospitality Studies 旅遊與款待			1	С	С	С	
Arts Appreciation 藝術欣賞					С		
Applied Learning 應用學習					С	С	
Ethics and Religious Studies (DSE) 倫理與宗教(文憑試)				С	С		
Physical Education (DSE) 體育 (文憑試)	1			С	С	С	

TCCS 20/21 HKDSE High-Flyers 應屆中學文憑試優異成績

At TCCS, we pursue academic excellence by constantly enhancing our teaching and learning strategies. Our students always pass with flying colours in public examinations.

本校重視學術發展,致力提供優質教與學,以提升學生學術成就。學生於公開試獲得不俗的成績。

2021香港文憑試奪星科目 2021香港文憑試合格率高於90%都

中國語文、英國語文、數學(必修)、 通識、生物、中史、經濟 及 地理 合格率高於90%科目 企業、會計與財務概論、物理、中國歷史、 歷史、倫理與宗教、旅遊與款待、視覺藝術

Our Excellent English Learning Experience 開拓優良英語學習環境

Our English Department is a strong and cohesive team. It consists of devoted English teachers with expertise ranging from linguistics, literature, translation, TESL, cross-cultural studies to journalism.

2021香港文憑試 54%學生考獲 升讀大學/大專資格



Native-speaking English Teacher

Our NET, Miss Celine Vitto, conducts individual coaching in preparation for the Hong Kong Schools Speech Festival and hosts a variety of English activities!

General Knowledge Quiz

'What's the floral emblem of Hong Kong?' 'It's Bauhinia'.

- It's time for a brain quest! Inter-class General Knowledge Quiz unveils the potentials
- of TCCS students. Extensive knowledge in English is a 'must' to triumph.



Our English Learning Centre (ELC)

is well-equipped with numerous English learning resources, including newlyreleased DVDs and best-selling novels.





English Guides –

a strong team of students who help build an English-speaking environment in our school.



Spelling Bees

Hold your breath. Say the word. Spell it out!

Inter-class spelling competitions are held to challenge junior form students' spelling ability.

Storytelling Workshop

Our junior form students are good storytellers! Supported by the NET Section of Education Bureau, our students are trained to be proficient storytellers. Native English teachers from the NET Section visited our school and gave us inspiring storytelling workshops. Our young storytellers visit primary schools regularly and tell English stories to young children.









STEM@TCCS 數理科技教育在東天

TCCS supports the development of STEM education. We organize a wide range of seminars and after-school activities to extend our students' knowledge and arouse their interest in Science, Technology, Engineering and Mathematics. In our well-developed laboratories and the new state-of-the-art IT & STEM Makerspace, students explore, build and create.

本校配合香港教育局推行的新初中科學課程和STEM 教學理念,設計多元化的教學活動,學生從活動中掌握學科知識,提昇解難能力,享受協作活動的樂趣和加強溝通技巧。



1stRunners-up of 'Search in Lantau – Communitybased Survey on Terrestrial Invertebrates' – Wong Chun-kit (4C), Zhuang Shi-yun (4C), Ou Lok-yiu (4C) and Li Kai-lok (4C)

學生王俊杰(4C)、庄詩韞(4C)、歐樂瑤 (4C)、李啟樂(4C)於「大嶼社區昆蟲及 無脊椎類大搜查 - 公眾參與調查」中 獲得亞軍,由香港大學生物科學學院 蘇英健博士頒發。



Yung Sum-yi (5A), Yip Hiu-tung (5B), Ho Ka-ming (5B), Kwok Chung-hong(5B), Lam Ho-yueng James (5B) and Wong Leong-kam (5B) came fourth in the '37th Diocesan Secondary Schools Mathematics Competition.'

學生翁心怡(5A),葉曉盈(5B),何嘉明 (5B),郭仲康(5B),林浩洋(5B)及王亮鑑 (5B)於第37屆教區中學數學比賽中奪得 殿軍。 Our students were awarded 1^{st} class honour and 3^{sc} class honour in Hong Kong Tech Challenge Junior.

學生獲得香港少年工程挑戰賽VEX機械人技能賽 本地賽一等獎和三等獎。



Awardee of the International Junior Science Olympiad (IJSO) 2021 - Hong Kong Screening: 3rd class honour - Ngai Ching-man (S3E)

魏靖雯(S3E)於國際初中科 學奧林匹克2021香港選拔 賽奪得三等獎。





WWF ISCNC School Partnership Programme – Highlights include a seminar for S1 students, teacher training workshops, competitions and encounters with scientists.

參加由WWF主辦的學校合作計劃,包括中 一級講座、老師培訓、城市自然挑戰賽香 港校際賽及科學家到校支援。



Our school joined the Biodiversity and Environmental Sustainability Training (BEST) programme.

參加BEST 香港觀蝶及普查網絡(中學

Chinese Curriculum for Non-Chinese Speaking Students 為非華語學生設計中文課程

We welcome students of different nationalities and races to join us and help establish our multi-cultural community. We have experienced teachers tutoring students in preparation for the subject Chinese as a Second Language in GCSE. All teaching staff and students in our school are able to communicate in English.

本校關愛滿園,我們歡迎不同國籍、種族的學生加入我們的多元文化小社區。我們 有專業的教師團隊,教學經驗豐富,能適切地照顧非華語學生的學習需要。我們的 中文課程銜接綜合中等教育證書考試,全校師生均能以英語溝通。

Pastal nagomi art classes for non-Chinese speaking students to learn about the fundamental techniques of pastal nagomi art and gain understanding of traditional Chinese arts and festivals 本年度非華語學生參加和諧粉彩體驗 班,學生學習基本的技巧,然後繪畫 中國的傳統藝術及節日。





Students draw Chinese lanterns. 學生在體驗班中,學習如何繪畫燈籠, 同時亦了解相關的節日。

Students are also encouraged to create their own artwork. 除了繪畫與中國傳統文化的課題,學生獲鼓 勵自行創作,發揮創意。





參觀中文大學生命 科學學院—胡秀英 植物標本館。



Arts in Action 藝術教育激發想像

In TCCS, we nurture our student's creativity and imagination. Our school campus is filled with lovely artwork and paintings. In our spacious and wellequipped Visual Art Room and Music Room, students can further develop their potential in Arts and Music.

本校致力培養學生創作,校園裡有很多 學生的藝術作品。在正規課程和聯課活動 中,學生可盡情發揮美術和音樂潛力,高中 時更可選讀視覺藝術科和音樂科。







mme-Guangcal Making Te 非遺教育計劃-廣彩製作技



st, Runner-up 3E WONG WAI MEE

缩纷海

OMO

Sport for all **全民運動,運動強身**

To help students to recognize the importance of a healthy lifestyle, TCCS always encourages our students to take part in different sports activities. We provide various school teams for our students, such as boys and girls basketball teams, athletics team, X-country team, swimming team, rowing team, football team and rope skipping team.

為了讓學生了解健康生活的重要,本校一直鼓勵學生參與運動,並成立不同的運動 校隊讓學生參與。例如男、女子籃球隊、田徑隊、越野隊、游泳隊、划艇隊、足球 隊、跳繩等等。













New School Infrastructure 校園新基建

IT and STEM

Love n

Our school recognizes the importance of whole-person development and the cultivation of students' scientific innovation and creativity. With the official opening of our Library, Student Activity Room, IT & STEM Makerspace and Multimedia Creative Space, our school ushers in yet another development milestone.

本校善用資源,改善設施,建成新圖書館、學生活動中心、資訊及創新科技創客中心、多媒體藝術室及會客室。

TCCS Turns 20: The Heart-warming Tale Continues... **20周年校慶**

OR DE OR OTT

To celebrate this special occasion, the school organized a series of activities which brought everyone in the family together to sing praise to God, to reflect and to strengthen our school values.

為慶祝本校創立20周年,本校舉辦了啟動禮、中小 幼聯合畢業典禮、感恩祭及全校師生到香港迪士尼學 習、遊玩,留下難忘的美好回憶。

Kick-off Ceremony 校慶啟動禮

Excursion to Hong Kong Disneyland for all teachers and students 全夜許佳到樂園

Student Activity Room 學生活動中心

Multimedia Creative Sp 多媒體藝術室



· 心 身 鉅 動

同樂日

Contact Us 聯絡我們

Tung Chung Catholic School (Secondary Section) Yat Tung Estate, Tung Chung, Lantau Island, N.T. 東涌天主教學校中學部新界大嶼山東涌逸東邨

Tel電話:(852) 2121 0884 Fax傳真:(852) 2109 4803 Email電郵:email@tccs.edu.hk Website網頁:http://www.tccs.edu.hk